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STRUČNÉ ZPRÁVY: 
Použitý kuchyňský 
olej do odpadu nepatří
Nově byly po Škvorci a Třebo-
hosticích rozmístěny 240litrové 
sběrné nádoby na použitý ku-
chyňský olej. Ten totiž nepatří 
do kanalizace, protože tuhne  
a zanáší potrubí, energeticky  
a finančně je pak velice náročné 
kontaminovanou vodu vyčistit. 
Aby k tomu nedošlo, stačí do-
cela málo - použitý olej slévat 
do PET lahví a uzavřenou láhev 
vhodit právě do nádoby na tento 
druh odpadu. Olej je pak ekolo-
gicky zlikvidován. Likvidaci pro 
Škvorec provádí firma Černohlá-
vek oil.

Obřadní síň má novou 
podlahu
Pokud zavítáte na úřad městyse, 
zejména pak do obřadní síně, 
možná si všimnete několika vy-
lepšení. Síň má novou podlahu, 
na úřadě je částečně zmoderni-
zovaný nábytek.  

Škvorecký jarmark 
se blíží
Už šestý Škvorecký jarmark se 
uskuteční 15. září od 9 do 19 
hodin. Opět se můžete těšit na 
spoustu stánků, prezentaci ško-
ly, školky, mateřského centra  
a dalších organizací, nebude 
chybět spousta her a dílniček  
a, to se ví, samozřejmě historic-
ké slavnosti.

občánků
Vítání

senátorem
Škvorecký

Ano, znám tyto situace. Nespokojenost je zpravidla 
oprávněná, ale je třeba říci, že obec často nemá mož-
nost vyřešit problémy, které způsobil developer nebo 
prodejce domů tím, že nevytvořil parkovací místa 
pro jeho obyvatele, nebo tím, že pokračuje ve stavbě 
přes již dostavěné a obývané území. Rozvoj podniká-
ní s sebou přinesl řadu situací, na které jsme nebyli 
jako občané připraveni. Obec jsme pro jejich řešení 
nevybavili. Svoboda, která není spojená s odpověd-
ností, dokáže demonstrovat svou stinnou stránku. To 
už asi všichni víme. 

Jak vidíte budoucnost Škvorce? 

Dívám se na ni s nadějí a optimismem. Myslím, že se 
Škvorec jednoznačně přibližuje metropoli. Složením 
obyvatel, dopravou, školstvím. Období zanedbává-
ní skončilo a Škvorec se stane jedním z úspěšných 
městeček kolem Prahy se všemi klady i zápory.  Tako-
vými „Říčany 2“. K tomu potřebuje dobudovat infra-
strukturu. Něco se již podařilo, pokračovat musí nové 
zastupitelstvo a především občané - svou aktivitou, 
svým podnikáním, svým kulturním a společenským 
životem. 

V roce 2014 jste byl zvolen do zastupitelstva Škvorce. Jak 
hodnotíte svoje čtyřleté období v roli zastupitele? 

Je pravda, že být zastupitelem obce je něco zcela od-
lišného od politických a manažerských funkcí, které 
v posledních desetiletích naplňovaly můj profesio-
nální život. Když jste ministrem vlády nebo šéfem ve 
vlastní firmě, je zpravidla celkem snadné konkrétní 
rozhodnutí prosadit, a mít tak velký vliv na život lidí. 
Role zastupitele obce nevyžaduje zpravidla odvážná 
rozhodnutí, ta vznikají na základě široké shody, dů-
sledky jsou patrné až v dlouhodobém horizontu a je-
jich vliv na život lidí je omezený. Přesto mám ze čtyř 
let v zastupitelstvu Škvorce dobrý pocit. Podařilo se 
prosadit nebo dohodnout řešení důležitých věcí, kte-
ré dlouhodobě občany trápily. Například polozřícený 
most přes potok nebo chybějící kapacita školy v Tře-
bohosticích. Komunikace ve Škvorci jsou nyní sjízd-
nější. Podařilo se stabilizovat základní školu a zvýšit 
kvalitu výuky. To jsou věci, které mi udělaly radost. 
Ale ještě víc než výsledky obce mě těší plody privát-
ní aktivity lidí, nová ubytovací a restaurační zařízení, 
zrekonstruovaný zámek, soukromé školy, aktivity ha-
sičů, sportovců… 

Setkáváme se také s kritikou působení vaší koalice na rad-
nici. Opozice poukazuje na autoritativní rozhodování bez do-
statečného prodiskutování a dosažení konsenzu. 

Jsem příznivcem zastupitelské demokracie. Lidé si 
zvolí zástupce, a ti pak omezenou dobu rozhodují 
společné věci za ně. Když to nepřináší spokojenost, 
příště si zvolí jiné zastupitele. Pravidla rozhodování  
v obci jsou v důsledku nedůvěry státu v samosprá-
vu svázána milionem předpisů, které pozici starosty  
a zastupitelů velmi snižují. V posledních letech se 
navíc stalo zvykem kriminalizovat rozhodnutí členů 
zastupitelstva. Takže prostor pro autoritativní rozhod-
nutí skutečně není. 

Rozhovor se zastupitelem městyse 
MUDr. Luďkem Rubášem

Základní Škola
Škvorec

Pokračování na str. 5.

MS ODS Škvorec
Vážené škvorecké sousedky a sousedé,
prázdniny se přehouply do druhé poloviny. 
Zatím se zcela vydařily, teploty neklesají přes 
den pod třicet stupňů Celsia, přesto si Vás do-
volím oslovit. 
Důvodem není kvalita počasí, mám jiný důvod. Prázd-
niny brzy skončí, začne školní rok a s ním nastane čas 
komunálních voleb do zastupitelstva městyse Škvorec 
a Třebohostic. Než se v nejbližší době vyrojí programy 
jednotlivých stran a hnutí, rád bych nejdříve krátce 
zhodnotil, co se za poslední volební období ve Škvorci a 
Třebohosticích vybudovalo, opravilo, koupilo, případně 

událo. Seznam je to zajímavý: 

- Postavily se čtyři nové třídy základní školy 
 v Třebohosticích
- Zvýšila se kapacita školky 
- Bylo vyměněno vedení školy
- Opravil se rozpadající most v Tyršově ulici
- Vyřešilo se zapáchání Škvoreckého potoka
- Začala fungovat obecní policie (spolupráce s Úvaly)
- Opravila se fasáda radnice včetně nové izolace 
 proti zemní vlhkosti a dešťové kanalizace
- Postavil se nový plot, včetně vstupní brány 
 na hřbitově v Třebohosticích 
- Opravilo se pódium v Sokolovně 
- Koupilo se nové zásahové vozidlo pro hasiče

- Vybudovalo se nové bezdrátové komunikační 
 a výstražné zařízení obce (nahradilo málo funkční 
 obecní rozhlas) 
- Vybudovala se nová asfaltová cesta k sv. Donátovi 
- Momentálně se opravuje povrch silnice 101 

Myslím si, že vedení městyse pracovalo velmi svědomi-
tě a je nutné jim za jejich práci poděkovat. Já osobně 
vidím jejich činnost „doslova“ na každém rohu. 

Pro následující volební období, má ODS Škvorec pro 
Vás připravený podobně vyčerpávající seznam činností, 
na kterém bychom rádi pracovali, ale to si nechám na 
další vydání, až nebude také horko.

Přeji Vám všem krásný zbytek prázdnin
Petr Černý  - MS ODS Škvorec

 

Setkala jsem se 
několikrát s tím, že 
lidé, kteří se nedáv-
no do Škvorce při-
stěhovali, vyjadřo-
vali nespokojenost 
s možnostmi parko-
vání osobních aut, 
komfortem bydlení 
a podobně…
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V měsíci lednu náš školní projekt pokračoval, tentokrát plavbou časem a zrcadlením. Zaměřili jsme se na hodnocení našich  
dovedností, jako je naslouchání druhým, empatie nebo asertivita. Žáci tak nedostali pouze známky na pololetní vysvědčení, ale 
také zpětnou vazbu od svých spolužáků i učitelů a zejména měli možnost zhodnotit svou dosavadní práci pomocí sebehodnocení. 
Hodnoceny byly dosažené cíle a poznatky, ale také celkový proces učení, dovednosti komunikační, praktické, vztahové a další. 
Téma času nás provázelo tímto měsícem na obou stupních škvorecké školy, na prvním stupni k tomu měly děti možnost zažít 
besedy o čase. Děti se dozvěděly vše o čase, o dávných způsobech jeho měření a spoustu dalších zajímavostí.

Měsíc únor byl věnován plavbě zdravého ži-
votního stylu. Prvního února se pátý a šestý 
ročník zúčastnil ukázky moderních tanců. Pro 
žáky šestého, sedmého a osmého ročníku byly 
připraveny přednášky o prevenci a zdravém 
životním stylu. Páté třídy v rámci environmen-
tální výchovy navštívily Vodní dům u v. n. Švi-
hov. Děti z pátého ročníku měly dále možnost 
poznat, co znamená přísloví „Chránit  si něco 
jako oko v hlavě“. Děti se po náležité odborné 
instruktáži poslepu prošly v bezpečném pro-
středí sokolovny a uvědomily si, jak by bylo 
náročné fungovat bez zraku. Sedmá třída, kte-
rou doplnili žáci z vyšších ročníků, se zúčast-
nila sportovního lyžařského kurzu v Janských 
Lázních. V rámci projektu Recyklohraní si žáci 
obnovili informace o třídění odpadů. V prvních 
ročnících proběhly projekty Zdravé zoubky. 
Ve školní družině se děti měly možnost zdo-
konalovat v dovednostech jako je ošetřování, 
obvazování nebo masáž. Dále se seznamovaly  
s tématy jako je zdravá výživa a jak předcházet 
nemocem.

V březnu jsme pluli s kurzem nasměrovaným 
za knihami a poznáváním. Probíhala sbírka 
knih pro školu a děti se věnovaly ilustracím, 
návrhům na přebaly knih a samotné práci  
s knihou. V šesté třídě žáci sestavili svůj vlast-
ní limerick, tedy vtipnou báseň o pěti verších. 
V pátých ročnících děti za poslechu povídání 
samotného Titaniku (audiokniha namluvená  
z pohledu lodi Titanic), rozvíjely svou předsta-
vivost a následně svou představu přenášely do 
výtvarné podoby. V sedmém ročníku žáci zku-
sili napsat vlastní bajku, nebo básničku na za-
čáteční písmena jediné věci, kterou si s sebou 
mohli vzít na opuštěný ostrov. Na prvním stup-
ni děti v rámci školní družiny zavítaly na Ostrov 
čtenářů, kam si každý člen posádky přinesl 
svoji nejoblíbenější knihu, představil ji ostatním 
a společně posádka uspořádala výstavu knih 
s dalšími aktivitami. Ještě jednou děkujeme 
všem rodičům, kteří darovali knihu škole.

Měsíc duben byl věnován přírodě, přesněji 
plavbě za tajemstvím přírody. Děti poznávaly 

Plavba Základní školy Škvorec pokračuje 
i v tomto kalendářním roce

přírodu s jejími rostlinami i živočichy po všech 
stránkách. Žáci 5.A ve výtvarné výchově kresli-
li, jak vypadá průřez rybníkem či mraveništěm. 
Páté ročníky se vydaly také za tajemstvím ptá-
ka kivi. Diskuse o čistotě a znečištění přírody 
probíhaly napříč všemi ročníky. Třída 5.B se 
vrhla na úklid Škvoreckého potoka kolem mos-
tu u školy. Děti uklízely v rámci výzvy „Ukliďme 
svět - ukliďme Česko - ukliďme Pošembeří“. 
Také další třídy se zapojily do úklidu blízkého 
okolí a úklid pokračoval i v rámci školní družiny. 
Třída 9.A se rovněž věnovala environmentál-
ním tématům, a to například i ve výuce komu-
nikační a slohové výchovy. Žáci si  vyzkoušeli 
diskusi a napsat na toto téma krátkou fiktivní 
reportáž. V sedmé třídě se školní projekt pro-
pojil s kapitolou o ochraně přírody a Země v 
předmětu výchova k občanství, žáci tak skupi-
nově zpracovávají jednotlivá environmentální 
témata a čeká je prezentace nejen informací, 
ale i návrhů změn, které lze i realizovat. Děti 
naší školy strávily jeden celý den přímo v pří-
rodě. Vyšší ročníky připravily dětem z prvního 
stupně pohádkovou cestu. 5.A se prošla lesem 
i potokem (někteří i bosýma nohama) a i další 
třídy podnikly výlety do okolí. 

Měsíc květen byl ve znamení plavby za spor-
tem měsíčním projektem „Palubou plnou spor-
tu“. Pochlubíme se velkým úspěchem našich 
mladých fotbalistů, kteří vyhráli okresní kolo  
v McDonald´s cupu a postoupili do krajského 
kola a i zde získali skvělý výsledek – v závě-
rečném finále obsadili skvělé 2. místo. Tento 
výsledek potvrdil to, že ve škole máme skvělé 
sportovce. Dalším sportovním počinem se 
staly pobyty v přírodě v Harrachově, v Černém 
Dole, či adaptační pobyt v Žimrovicích. To, že 
naši žáci dávají o sobě vědět i ve vědomost-
ních soutěžích, potvrdili vynikajícím výsledkem 
- 1.místem v okresním kole v Anglické olympi-
ádě /umístění družstva 4 žákyň z celkového 
počtu 11 škol/, tak to je také skvělá zpráva, že? 
Naši zpěváci se  také zúčastnili oblastního kola 
v recitační či pěvecké soutěži. I zde poukazovali 
na kvality škvoreckých žáků a obsadili přední 
místa, děkujeme za vzornou reprezentaci naší 

školy. Největším květnovým zážitkem byla 
však závěrečná akademie žáků školy „Školní 
plavba“. Zúčastnily se jí všechny třídy naší ško-
ly a byla vyvrcholením celoškolního projektu, 
který se nesl v duchu motta: „Co dosažením 
cílů získáme, není tolik důležité jako to, čím se  
v průběhu cesty k těmto cílům staneme.“ 
Školní rok se stal prostřednictvím tohoto celo-
ročního projektu pestřejší, zajímavý a poutavý 
zejména pro naše žáky. Jeho prostřednictvím 
jsme dosáhli společného cíle, kterým bylo po-
sílení školního klimatu a zvýšení sounáležitosti 
žáků se školou. Chceme, aby děti cítily, že jsou 
důležitou součástí školy. Chceme, aby děti  
o své práci více přemýšlely, učení pro ně bylo 
zajímavé a smysluplné. Chceme, aby do školy 
chodily rády a podílely se na spolurozhodování 
při zvyšování prestiže školy. V měsíci květnu 
jsme mysleli i na naše kamarády v mateřské 
školce, pro které žáci uspořádali pohádkový 
den. Předškoláčkům patřily i dílničky, při kte-
rých prožívali zajímavá setkání ve škole. Děti v 
budově v Třebohosticích několik dnů pozoro-
valy, jak se buduje malé hřišťátko. A dočkaly se 
příjemného překvapení, hřiště využijí s radostí 
především ke sportu, hrám, relaxaci i jiným zá-
jmovým aktivitám. Děkujeme za podporu stav-
by obecnímu úřadu.

V měsíci červnu náš celoškolní projekt do-
plul do cíle tématem „Připlouváme na ostrov 
snů“. Tento měsíc byl ve znamení hodnocení 
a sebehodnocení žáků z dosažených výsledků. 



V soukromé škvorecké základní škole Purkrabka se odehrál ucelený divadelní program zaměřený na prevenci kyberšikany u dětí 
„Jsi nula!“ Představení do Škvorce přivezli pražští herci z neziskové organizace Fórum pro prožitkové vzdělávání, z.ú. (Fórum PPV) 
v čele s ředitelkou MgA. Jitkou Andrlíkovou. Představení bylo výjimečné tím, že mezi dětské diváky usedla i Ing. Zuzana Baudyšo-
vá, ředitelka Nadace Naše dítě, s jejíž podporou se program odehrál. 

Vladimíra Burianová

Hrdiny příběhu byly postavy ve věku kolem 
13 – 14 let a diváky děti ze 4. a 5. třídy zmíně-
né základní školy pro 1. stupeň. Na příběhu 
bylo vidět, jak se dnes téma šikany přesou-
vá z oblasti fyzického násilí do oblasti týrání 
skrze moderní technologie jako jsou mobil-
ní telefony nebo internet, resp. sociální sítě. 
Tím se stupňuje nebezpečí, kterému se děti 
samy vystavují o to více, když jsou neopatrné 
při využívání techniky. Takový příběh dokon-
ce může skončit i tragicky. „Každé předsta-
vení se odehrává dvakrát. Jednou celé bez 
přerušování a pak znovu klíčové scény, do 
kterých děti mohou zasahovat a sehrát scé-
nu s vlastním hereckým přispěním. Potom 
mohou ovlivnit dějovou linii tak, aby příběh 
neskončil tragicky, jako bylo ukázáno v první 
části. Mají možnost se podívat na události  
z pohledu agresora, oběti, učitelů, kamará-
dů, rodičů… Důležité však je, že se tak neděje 
doopravdy, ale v prostředí bezpečné fikce“, 
jak říká ředitelka Fóra PPV Jitka Andrlíková 
a dále pokračuje: „Pomocí zážitku a zpětné 
vazby dochází k poučení, zapamatování si 
poznatků a zvyšuje se pravděpodobnost, 
že děti budou umět nabyté poznatky využít  
v praxi. Na první pohled by se mohlo zdát, že 
je to představení určené starším dětem, ale  
v oblasti prevence je důležité přijít s tématem 
v období, kdy se podobný příběh mezi dět-
mi ještě nestačil odehrát a právě v prevenci 
je největší přínos zážitkového představení 
(metodika divadla fórum), které do základ-

ních škol po celé České republice přinášíme. 
Školy mají o představení zájem, vidí v něm 
pro děti hodnotnou pomoc. Jsme rádi, že se 
nám daří získávat dotace a granty na realiza-
ci programů, a ty jsou pak pro školy finančně 
dostupnější. Představení v Purkrabce se ode-
hrálo za podpory Nadace Naše dítě, a díky 
této organizaci, se kterou spolupracujeme  
v oblasti kyberšikany  dlouhodobě, se usku-
tečnilo celkem již 15 představení. 

Během programu, který trval hodinu a půl, 
byla atmosféra vynikající, děti spolupracují-
cí a kreativní – vymýšlely nejen obvyklá ale 
i neotřelá řešení a beze strachu vstupovaly 
do situací, ve kterých dominovalo chování 
agresora.  Bylo patrné, že nejdůležitějším po-
selstvím, které může zachránit i život dítěte, 
je nebát se svěřit se svým trápením. V nej-
lepším případě rodičům, ale pokud to nejde, 
tak učiteli, kamarádovi nebo na bezplatnou 
Linku bezpečí, jejíž vznik je také spjatý se 
jménem Zuzany Baudyšové. Ta k předsta-
vení říká: „Tento program efektivně pomáhá 
připravit děti zážitkovou formou na situace, 
se kterými se mohou dnes, zítra, za týden, za 
měsíc setkat a budou si umět poradit, pokud 
se ony samy nebo kamarád či kamarádka 
stanou obětí kyberšikany. A věřím, že pří-
padného agresora zážitek z představení Jsi 
nula…! odradí od nežádoucího chování.“

Na intenzivní prožitky dětí z představení na-

vazují učitelé ve své práci při rozvíjení soci-
álních dovedností jako je odvaha svěřit se 
se svým trápením či pomoci spolužákovi 
problém šikany řešit. Téma s dětmi v rámci 
osobnostně sociální výchovy probírají a za-
sazují je společně do celku zkušeností me-
zilidských vztahů. Cílem je, aby děti získaly 
účinné nástroje, kterými mohou přispívat  
k přátelským a respektujícím vztahům ve 
společnosti, aby prostor pro patologické jevy 
jako je kyberšikana nezbýval pokud možno 
žádný.

Prevence kyberšikany, divadelní program 
„Jsi nula“ v ZŠ Purkrabka
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Některé třídy dokonce podnikly výpravu a roz-
loučení se školním rokem přespáním ve škole. 
Loučili jsme se s 9.ročníkem malou zahradní 
slavností. Žáci zároveň prokázali vynikajícími 
výsledky v závěrečných ročníkových pracích 
svou připravenost k dalším studiím. Program 
Ničeho se nebojíme, který  se týkal chování 
člověka při mimořádných událostech, zpestřil 
závěr školního roku. Tento měsíc však byl hlav-
ně ve znamení závěrečných školních výletů  
a děti navštívily mnoho zajímavých míst, která 
obohatila jejich vzpomínky na závěr školního 
roku a na jejich kamarády.

Škola v letošním školním roce získala kredit ro-
dinného, otevřeného a kulturního zázemí Měs-
tyse Škvorec, zvýšila kvalitu výuky i dobrou po-
věst školy v pohodovém prostředí. Je školou, 
která je schopna konkurovat  městským ško-
lám. Škola chce a musí i nadále zlepšovat svou 
kvalitu, chce se vyvíjet, chce se měnit, aby byla 
přínosem pro veřejnost, žáky, jejich zákonné 
zástupce i zřizovatele. Děkujeme všem našim 
partnerům, rodičům žáků, sponzorům a zřizo-
vateli školy, bez kterých by naše činnost nebyla 
možná. S pomocí a podporou počítáme i na-
dále, protože před námi je důležitý společný 

významný krok – další zvyšování prestiže naší 
škvorecké školy.
 

Kolektiv Základní školy Škvorec
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Celkem 11 nových občánků slavnostně přivítal místostarosta Alexander Kučera. Sedm děvčátek a čtyři chlapci se do obřadní síně 
městyse dostavili s rodiči a mnoha příbuznými a vytvořili krásnou atmosféru

K ní přispělo i velmi hezké vystoupení dětí z 
mateřské školy, které s nimi připravila paní Ma-
rie Langráfová. Maminky dostaly jako obvykle 

Vítání občánků 

kytičku a dárek pro své děťátko. Městys musel 
podle zákona změnit systém pozvání nových 
občánků, neposílaly se již pozvánky, ale na 

stránkách městyse byla s dostatečným před-
stihem zveřejněna výzva, na jejímž základě se 
rodiče hlásili sami. A zájem byl veliký.

Knihovna je cílem podpory od Středočes-
kého kraje poskytované příjemci formou 
regionálních funkcí. 

Knihovna je umístěna v budově obecního 
úřadu a nabízí v pěkném prostředí půjčování 
knih pro dospělé a možnost využití veřejné-
ho internetu. Můžete si půjčit tituly součas-
ných autorů detektivní, romantické, histo-
rické a další tvorby. Knihovna půjčuje knihy  
z knižních fondů knihoven v Kutné Hoře  
a Říčanech. Přijďte se podívat a staňte se 
dalšími čtenáři škvorecké knihovny.

Obecní knihovna, 
Masarykovo nám. 122, 250 83 Škvorec
e-mail: 
obecniurad@obecskvorec.cz
tel.: 224 283 840
knihovnice: Bronislava Petrů
provozní doba: středa 13 – 16 hodin

Výpůjční řád:
Výpůjční doba činí 1 měsíc. V tomto termínu 
je nutné knihy vrátit nebo požádat knihov-
nici o prodloužení výpůjční doby, maximál-
ně však na 3 měsíce. Při každém využívání 
služeb knihovny je čtenář povinen předložit 
čtenářskou legitimaci. Počet výpůjček by ne-
měl přesáhnout 10 knih při jedné návštěvě. 
Čtenář ručí za vypůjčené knihy a je povinen 

s nimi zacházet šetrně, chránit je před po-
škozením, je zakázáno do knih vpisovat po-
známky, podtrhávat texty, vytrhávat stránky 
apod. V případě poškození knihy je čtenář 
povinen uhradit vzniklou škodu, a to buď pe-
něžní částkou stanovenou knihovnou nebo 
nahradit stejným či jiným vydáním svazku.  
O způsobu rozhoduje knihovna, která si 
může k náhradě připočítat poplatek za nutné 
náklady (nový obal knihy apod.). V případě 
nedodržení výpůjční lhůty je čtenář upozor-
něn písemně a hradí sankční poplatek a ná-
klady na poštovné.

Ceník poskytovaných služeb:
- roční čtenářské poplatky ZDARMA
- veřejný internet ZDARMA

Počet knižních svazků obecní knihovny: té-
měř 1500 a jsou pravidelně obměňovány ze 
souborů výše uvedených knihoven, proto jsou  
v knihovně i knižní novinky.

Obecní knihovna Škvorec

Vzhledem k novele zákona  
č. 361/2001 Sb., kdy s účinností od  
1. července 2018 byla zrušena místní 
příslušnost pro provádění evidenč-
ních úkonů v agendě řidičských prů-
kazů, došlo od tohoto data k trvalému 
uzavření pracoviště řidičských průka-
zů na adrese Biskupská 7, Praha 1.  
V našem okolí tak lze žádat o řidičské 
průkazy například na těchto úřadech 
obcí s rozšířenou působností:
MěÚ Brandýs nad Labem 
Stará Boleslav, Mariánské náměstí 28, 
Stará Boleslav
MěÚ Říčany, Komenského náměstí 
1619/2, Říčany
Magistrát Hl. města Prahy, Bussiness 
Centre Vyšehrad, Na Pankráci 1685/17, 
Praha 4
MěÚ Kolín, Na Valech 72, Kolín
MěÚ Český Brod, náměstí Arnošta 
z Pardubic 56, Český Brod
MěÚ Neratovice, náměstí Republiky 
400, Neratovice
MěÚ Kralupy nad Vltavou, Palackého 
náměstí 1, Kralupy nad Vltavou
MěÚ Mělník, náměstí Míru 1, Mělník

Kde si nově vyřídit 
řidičský průkaz

Milí příznivci našeho Mateřského centra Škvoreček, dovolte mi opět napsat pár řádků o činnosti  
našeho spolku. Máme za sebou Den Země na Klepci, kde jsme se s vámi rádi setkali při výtvarném  
tvoření z papírových tácků.

Užili jsme si Kuličkiádu pro malé i velké, kde 
si dospělí zavzpomínali na dětská zápole-
ní a přiučili své děti “staronové” hře. Touto 
akcí jsme se zároveň připojili ke kampani 
Pět týdnů pro rodinu organizované Sítí pro 
rodinu, z.s. V červenci se už potřetí rozjela 
Prázdninová školka, tentokrát pod názvem 
Cesta kolem světa. V týdnu od 16.7. do 20.7. 
jsme s dětmi podnikli dobrodružnou “plavbu 

Mateřské centrum Škvoreček lodí” napříč kontinenty. Prázdninový provoz 
v mateřském centru je lehce omezený. Hlí-
dání dětí je k dispozici stále, jak jste zvyklí,  
v úterý a ve čtvrtek, volná herna je otevřena 
pouze ve středu. Na přelomu července a srp-
na proběhl v prostorách centra prázdninový 
tábor Helen Doron. Další podrobnosti a ak-
tuální informace najdete na webových strán-
kách www.skvorecek.cz, které v brzké době 
obléknou nový kabát. Doufáme, že vás jejich 
nová podoba zaujme.
Přejeme vám krásné slunečné dny a těšíme 
se na viděnou na některé z našich akcí.

Za tým Mateřského centra Škvoreček, z.s.
Petra Kučerová



Na zámku Savoia Castle v teplých dnech pozdního léta dozrává biozahrádka, takže hosté se 
mohou těšit na další kulinářské speciality z vypěstované zeleniny a ovoce.

Dokončené je příjemné osvětlení 
zámecké zahrady, což se bude 
hodit nejen na blížící se kratší 
podzimní dny. Kompletně hotové 
je už také nádvoří, jež vytvořilo 
uzavřený celek, který poskytuje 

Zámecká zahrada už krásně svítí

hostům soukromí a klid. Nově 
je o další pokoj rozšířené ubyto-
vání. Nový pokoj v zámeckém 
stylu se nachází přímo v gotické 
části zámku. Aktuálně se pracu-
je na nové zámecké vinárně pod 

mostem. A samozřejmě se také 
připravuje program na 19. září 
na Škvorecký jarmark, kdy budou 
prohlídky zámku, nebude chybět 
jarmark, ukázky řemesel, šermíři a 
mnoho dalšího.  

Dost často se setkávám s názorem, že Senát  
je k ničemu, a proto nemá smysl do něj vůbec 
volit. Jenže na úrovni obcí, jako je třeba Škvorec, 
je práce senátora možná méně vidět, ale o to 
víc je potřebná. Vím, o čem mluvím, dvanáct let 
jsem spolupracoval se senátorem ODS Luďkem 
Sefzigem. 

Aktivní senátor vytváří spojku mezi 
obcemi a občany ve svém senát-
ním obvodu a úřady na centrální 
úrovni. Může otevírat dveře tam, 
kde je to pro jednotlivé občany 
složité. V našem jižním cípu Prahy 
- východ nás trápí problémy, které 
není možné vyřešit jen na úrovni 
jednotlivé obce. Senátor svou akti-
vitou může propojit síly se starosty 
a občany a tlačit na nalezení opti-
málního řešení. 

Praha nás potřebuje, 
ale nepomáhá

To je třeba příklad dopravy, ať už 
je to věčně nedostavěný okruh 
kolem Prahy nebo silnice 101  
z Úval do Říčan, která je dlouho  
v hrozném stavu. Praha sice potře-
buje zkušené zaměstnance, kteří 
často žijí v obcích Prahy - východ, 
ale všemožně jim hází klacky pod 
nohy. Neexistující celodenní stání 
pro dojíždějící, nesmyslně se rozši-
řující parkovací zóny tam, kde ani 
místní rezidenti neparkují, a stav 
silnic na dojíždění je vůbec strašný. 
A když se rozhodnete jet do Prahy 
vlakem, nemáte zase kde zaparko-
vat u vlaku. Dostavba infrastruktu-
ry, budování záchytných parkovišť, 
tam všude může aktivní senátor 
pomoci sdružovat síly a otevírat 
dveře na úřadech. 

Rodiče to nemají lehké

S manželkou aktuálně řešíme 
radostné, ale pro nás o to víc slo-
žitější etapy našich dvou dětí. Pro 
staršího syna Jiříka je letošní září 
prvním školním měsícem, dcera 
Beatka jde poprvé do školky. Už 

Může být senátor 
Škvorci prospěšný?

několik let tak 
žijeme řeše-
ním školko-
vých a teď 
nově i školních 
z á l ež i to s t í . 
Nejsou místa, 
kvalita výuky je 
všude rozdílná. 
A to nemluvím 
o tom, jak slo-
žitá je pro ro-
diče logistika, 
pokud by oba 
chtěli pracovat.

K manželce se bývalý zaměstna-
vatel nezachoval nejlépe, když 
se chtěla vrátit po mateřské do-
volené. Věděl, že si nemůžeme 
dovolit nechávat děti ve školce 
a škole do šesti do večera, přes-
to neudělal jediný vstřícný krok.  
A ze svého okolí vím, že to trápí 
prakticky každou ženu, když jí 
končí rodičovská dovolená. Jedno 
řešení vidím v podpoře podnikání 
v místě bydliště, aby nebylo nutné 
za prací cestovat do Prahy. Ať jsou 
to větší firmy tvořící pracovní mís-
ta, ale i třeba malá centra, která bu-
dou pomáhat těm, kteří chtějí roz-
jet práci nebo podnikání z domu.  

A zde opět vidím prostor, kde 
může aktivní senátor pomoci. Jed-
nak podporou iniciativ, které bu-
dou tyto problémy řešit. Ale také 
úpravou legislativy, která je často 
složitá a spíše škodí, než pomáhá. 

Chci být aktivní senátor

Problémů je samozřejmě daleko 
víc. Dostupnost zdravotní péče na 

Praze - východ, kvalitní péče o se-
niory, vodní a odpadové hospodář-
ství a tak dále. Je toho hodně, kde 
je možné spojit síly. Má to jednu 
podmínku, senátor musí chtít a být 
aktivní v pomoci problémy řešit. To 
také znamená, že nebude sedět na 
senátní židli za plný plat jen na půl 
či čtvrt zadku. 

Po svém zvolení plánuji otevřít 
senátní kancelář, kde Vám všem 
budu pravidelně k dispozici. Práci 
senátora budu vykonávat na sto 
procent. Žiji v Říčanech, takže moc 
dobře znám problematiku Prahy - 
východ. A chci přispět k tomu, aby 
se nám tu všem žilo ještě lépe. 

Přijďte, prosím, k volbám do sená-
tu v obou kolech, v prvním 5. a 6. 
října a ve stejně důležitém druhém 
kole 12. a 13. října. Senát potřebu-
je změnu a spolu jí dosáhneme.

Pokračování ze str. 1.
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Nástavba školky 
startuje
Odstartovalo očekávané budo-
vání nástavby mateřské školky. 
Městysi se podařilo získat na 
akci dotaci, která pokryje plných 
95 procent celkových nákladů, 
jež činí 6,4 milionu korun. Kapa-
cita školky se rozšíří o 25 dětí, 
což bude vlastně dvojnásobek 
současné kapacity. Hotovo by 
mělo být do konce srpna. 

Městys pečuje o zeleň
V několika lokalitách městyse 
proběhla údržba zeleně, zejmé-
na se jednalo o odborný ořez 
větví tak, aby dřeviny byly jednak 
perspektivnější a zejména také 
bezpečné pro své okolí. 

Rekonstrukce zdi 
u pomníku u sokolovny
Zeď u pomníku u sokolovny  
i přilehlý plot už nedělají městysi 
zrovna pěknou vizitku, proto se 
radnice pustila do oprav tak, aby 
bylo hotovo do oslav 100. výročí 
vzniku republiky.

Opravy komunikací
Po celém městysi byly provede-
ny dílčí opravy komunikací, které 
po opravě už volaly, další se nyní 
připravují.

Višňovka se začíná rýsovat
Pokračují úpravy krásného pří-
rodního prostoru Višňovky. 
Pokročila údržba zeleně, která 
na rozloze  2,5 hektaru zabere 
opravdu hodně času a práce, 
nicméně úsilí už začíná být vidět 
a Višňovka se z „buše“ začíná 
měnit na hezké místo, kam, jak 
vedení radnice věří, si časem 
rádi najdou cestu senioři, rodiny 
s dětmi i další obyvatelé městy-
se za příjemným odpočinkem  
v přírodě.

Nový rozhlas pro městys
Moderní výstražný a varovný 
systém pro případ povodní byl 
nově instalován v ulicích měs-
tyse. Funguje samozřejmě i jako 
nový bezdrátový rozhlas, který 
nahradil původní, na některých 
místech už špatně slyšitelné 
zařízení. Nyní je rozhlas funkční  
a obyvatelé budou moci také v 
případě zájmu dostávat informa-
ce prostřednictvím SMS zpráv.

V horkých dnech opět 
vývoz popelnic častěji
Až do konce září opět probíhá 
svoz komunálního odpadu ka-
ždý týden. Vedení městyse na 
častější svoz  připlácí, protože 
popelnice zkrátka v horkých 
dnech vydávají značný zápach.

Jiří Kozák



KOŽNÍ A LYMFOLOGICKÁ AMBULANCE 
PRO DOSPĚLÉ A DĚTI
Krátké čekací lhůty, péče hrazená ze zdravotního pojištění a příjem pacientů 
i bez doporučení lékaře!
§ Vyšetření a léčba kožních onemocnění pomocí digitální dermatoskopie
§ Vyšetření znamének, pih a bradavic
§ Léčba onemocnění nehtů a vlasů
§ Léčba oparů a akné
§ Lymfologická péče, léčba celulitidy a otoků
§ Kosmetické poradenství, korektivní dermatologie
§ Ošetření CO2 laserem, peeling pleti, omlazení pomocí mikrojehliček a další.

Stačí se jen objednat! 
Ordinace Říčany
Kontakt:
Nemocnice Říčany
Smiřických 315/26, 251 01 Říčany
Tel.: +420 604 120 223 
(každý všední den mezi 9 a 13 hod.)
E-mail: info@dermalink.cz

Ordinace Úvaly
Kontakt:
Poliklinika Úvaly 
Pražská 1144, Úvaly 
Tel.: 732 898 292, 281 912 424 
E-mail: info@dermalink.cz www.dermalink.cz 

inzerce
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Ceník inzerce 
ve Škvoreckých listech
Vzhledem k rostoucímu zájmu inzerentů 
o umístění inzerce ve Škvoreckých lis-
tech uveřejňujeme aktuální ceník. 

Plošná inzerce:

A4 1950,- Kč 
polovina A4 975,- Kč
třetina A4 750,- Kč
čtvrtina A4 550,- Kč
osmina  A4 415,- Kč

Řádková inzerce:
Soukromá do 120 znaků  70,- Kč 
(pro obyvatele Škvorce a Třebohostic zdarma)
Soukromá od 121 do 360 znaků 140,- Kč 
(pro obyvatele Škvorce a Třebohostic zdarma)
Komerční do 120 znaků 140,- Kč
Komerční od 121 do 360 znaků 280,- Kč
Zvýraznění rámečkem + 50 %
Ceny jsou uvedeny bez DPH


